
Zápis ze zasedání Komise pro norníky (EDC) FCI  

Clarion hotel Praha 18.2.2024 

 

Přítomní delegáti: 

Itálie – Antonio Palladini – prezident komise 
Španělsko – Anna Morgan 
Norsko – Tr Rynning-Torp 
Lucembursko – Petit Jacques 
Německo – Linnert Cornelia 
Belbie  - Ludo van Herzeele 
Maďarsko – Gábor Korózs 
Česká republika – Vladimír Hutěčka 
Slovensko – Ĺudovít Kicko 
Švýcarsko – Claudia Launer 
Finsko – Pertu Stählberg 
Estonsko – Kristin Kerem 
Lotyšsko – Natálija Borodajenko 
Sekretářka zasedání – Veronika Chrpová 
 

1) 

Pan Palladini přítomné přivítal na zasedání. Omluvil ze zasedání víceprezidenta pana 

Grubera.  

 

2) 

Kontrola zápisu z minulého zasedání. Počet přítomných hlasujících členů EDC: 13 

 

3) 

Zpráva prezidenta EDC za období od října 2023. 

V tomto období se v Německu konal Evropský pohár jezevčíků. Startovalo patnáct psů. 

Soutěž proběhla v pěkných lesních prostorech a bylo k vidění hodně živé zvěře. Čtyři psi 

úspěšně vykonali práci na pobarvené stopě, celou soutěž nakonec absolvovali tři jedinci. 

4) 

Řád FCI pro CACIT soutěže – projednání úprav:  

Návrh úprav řádu FCI pro Evropský pohár – VGP 

• Minimální počet 3 psů pro uspořádání soutěže, maximum 6 psů ve skupině. 

• Přesun konání prací na pobarvené stopě ze soboty ráno na neděli ráno (důvodem  

je zatraktivnění soutěže pro diváky a pořadatele – nejtěžší disciplína). 

• Vzdálenost stopních drah mezi sebou nesmí být menší než 200 m. 

• Bude možné využít pro oddělení stopních drah přírodních hranic tvořených například 

jezerem, komunikací nebo skalními prvky.  

• Bude možné tvar stopních drah vést ve tvartu písmene „U“. 



• Dojde ke změně bodování při ztrátě markantů – jeden nenalezený znamená ztrátu 10 

bodů (doposud 25 bodů). 

• Nově bude u markantu vložena i střiž s označením tak, aby se eliminovaly ztráty markantů 

činností návštěvníků lesa. 

• Pro úspěšné absolvování stopní dráhy v limitu bude zapotřebí, aby se vůdce psa prokázal 

minimálně jedním nalezeným markantem. 

• Změna velikosti markantu – z průměru 5 cm na průměr 10 cm. 

• Nově bude 40hodinová doba od založení pobarvené stopy (kvůli přesunu této disciplíny 

na neděli ráno) – dle předkladatele by prodloužení doby nemělo znamenat pro psy 

problém (zástupce ČR byl proti). 

• Losování čísel bylo zvykem dělat v v pátek – není nutné (změna pořadí disciplín). 

• Čas pro slídění maximum 10 minut. 

• Pokud pes při slídění nenarazí na zvěř, má nárok na nový prostor. Druhé nasazení by 

mělo být zohledněno ve výsledné známce. 

• Pokud by pro psa práce znamenala nebezpečí, mohou rozhodčí zastavit práci psa v této 

pro něj nebezpečné situaci. 

• Záleží na možnostech pořadatele (zákonných podmínkách), zda bude probíhat slídění ve 

volném lese nebo v obůrce s černou zvěří.  

• Zrušení části práce v noře „bez lišky“. 

• Pro udělení titulu bude zapotřebí minimálně 260 bodů ze 300 možných. 

• Hlasování: 11 členů ECD pro a 2 členové proti. Navržené změny soutěžního řádu byly 

schváleny. 

 

5) 

FCI-European Cup 2024 – VGP 

Krátká prezentace ve fotografiích s ukázkou prostor, kde se bude soutěž konat. 

 

6) 

Nadcházející akce: 

Další zasedání FCI EDC 2025 – Německo společně s WUT zasedáním se uskuteční 

9.2.2025. Informace jednotlivým členům EDC budou zaslány v předstihu před konáním. 

 

Plánované soutěže EDC: 

Evropský pohár: 
2025 – Česká republika 
2026 – Maďarsko 
2027 – Rakousko 
2028 – Holandsko 
 

Velká cena norníků – náročná porovnávací společná soutěž pro plemena jezevčíků a teriérů 

– velmi složitá i poměrně cenově drahá pro organizaci.  

2026 uskuteční se v České republice, na příštím zasedání budou členové EDC seznámeni 

s propozicemi akce.  



 

7) 

Různé 

• V. Hutěčka – prezentoval začlenění norníků v rámci kynologie v České republice  

a prezentoval činnost chovatelských klubů, které tato plemena zastřešují. 

• Tr Rynning-Torp prezentoval testování plemen norníků na robotické lišce v Norsku.  

• Delegáti komise EDC budou osloveni s dotazníkem k vyplnění typů a možností pořádání 

zkoušek jednotlivých zkoušek.  

• Zasedání bylo ukončeno ve 12:21 v Clarion hotelu Praha 

 

 

Zapsala Veronika Chrpová po schválení prezidentem komise EDC panem Antoniem 

Palladinim; přeložil: Vladimír Hutěčka 

 

 


